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Dragi čitatelju!

Izrazito mi je drago što sam kao prvi čovjek najslađe hrvatske županije dobio priliku progovoriti kroz
nekoliko rečenica o stanju zdravlja stanovnika Virovitičko podravske županije, kao  i o cjelokupnom
županijskom zdravstvenom sustavu.
Stav  svake  osobe  prema  cjelokupnoj  problematici  zdravstvenog  sustava  određen  je  vlastitim
stavovima prema zdravlju i bolesti općenito. Većina osoba vlastito zdravlje uzima "zdravo za gotovo"
kao  nešto  što  se  samo  po  sebi  podrazumijeva,  a  pri  tome  u  potpunosti  zaboravlja  da  je  zdravlje
vrijednost koju treba njegovati i održavati poput kakve nježne biljke. Pogrešan osobni stav tako može
rezultirati i pogrešnim općim stavom prema zdravstvu kao sustavu u kojeg treba ulagati malo ili ni
malo, tek toliko "da se održi u životu". 
Moje mišljenje kao Župana Virovitičko podravske županije  je takvo da smatram kako se u zdravlje
nikada  ne  može  uložiti  previše,  kako  truda,  tako  i  financijskih  sredstava.  Na  žalost,  Virovitičko
podravska županija ne ulazi u red visoko razvijenih  i bogatih, te su tako  izdvajanja za zdravstvo u
startu  određena  ukupnim  županijskim  proračunom.  No,  bez  obzira  na  tu  neospornu  činjenicu,
zdravstvo  na  području  županije  nikako  nije  zapušteno.  Ulaganja  u  zdravstvo  provode  se  kroz
županijski  proračun  iz  vlastitih  i  decentraliziranih  sredstava  za  sve  tri  zdravstvene  ustanove  na
području  županije: Opću bolnicu, Dom zdravlja  i  Zavod  za  javno  zdravstvo. S  obzirom na općeniti
trend u hrvatskom zdravstvu gdje se krenulo u sanaciju bolničkog sustava kao najvećeg potrošača
zdravstvenog proračuna, tako smo i mi na području Virovitičko podravske županije namijenili najveći
dio decentraliziranih sredstava Općoj bolnici Virovitica. Za takvu odluku postoji i logično pojašnjenje.
Naime,  ove  godine  počinjemo  dogradnjom,  odnosno  adaptacijom  Opće  bolnice  koja  će  njenim
završetkom  postati  funkcionalnija,  modernija  i  dostupnija  svim  svojim  korisnicima.  Paralelno  sa
ulaganjem  u  prostor,  ulaže  se  i  u  opremu  te  je  tako,  na  primjer,  trenutno  u  postupku  nabavka
modernog CT uređaja.  
S obzirom da se obraćam čitateljima Hrvatskog časopisa za javno zdravstvo koji uglavnom obrađuje
teme iz primarne, odnosno preventivne medicine, svakako bih želio napomenuti i nekoliko činjenica o
županijskom Zavodu za javno zdravstvo kao jedinoj preventivnoj zdravstvenoj ustanovi na području
županije, kao i o podacima koji govore o stanju zdravlja stanovnika Virovitičko podravske županije.
Zavod za javno zdravstvo „Sveti Rok“ Virovitičko podravske županije ostvaruje kvalitetnu suradnju sa
županijskom  vlasti  kroz  nekoliko  zajedničkih  projekata  unatrag  dvijetri  godine.  Tu  prvenstveno
mislim  na  izradu  projekata  Zavoda  za  Regionalni  operativni  program,  zatim  za  Projekt  socijalno
gospodarskog  oporavka,  kao  i  na  zajedničko  obilježavanje  Svjetskog  dana  zdravlja, Međunarodnog
dana i Međunarodnog mjeseca borbe protiv ovisnosti i sl.
Virovitičko podravska  županija uključena  je u projekt  zdravih  županija,  te  su određeni  zdravstveni
županijski  prioriteti.  To  su  prioriteti  koji  su  uglavnom  prepoznati  i  drugdje,  kao  što  su  problem
opskrbljenosti pitkom, zdravom vodom, skrb o osobama u starijoj životnoj dobi, problem ranog pijenja
kod  mladih  i  agresivnosti  mladih,  te  problem  oboljevanja  od  karcinoma  dojke.  Poznato  je  da  je
Ministarstvo  zdravstva  i  socijalne  skrbi  započelo  provedbu  Nacionalnog  programa  ranog  otkrivanja
raka dojke, kao i Nacionalnog programa ranog otkrivanja raka debelog crijeva. S obzirom da je jedan
od  utvrđenih  zdravstvenih  prioriteta  u  Virovitičko  podravskoj  županiji  problem  oboljevanja  od
karcinoma dojke, s pozicije županije Zavodu za javno zdravstvo dali smo jaku podršku u provedbi oba
nacionalna programa.
Za kvalitetno  funkcioniranje županijskog zdravstvenog sustava potrebno  je  imati  i dobro educirane
stručne  osobe.  Stoga  apsolutno  podržavam  nastojanja  vodećih  ljudi  županijskih  zdravstvenih
ustanova da na području županije zadrže i privuku mlade, školovane ljude kako bi zdravstveni sustav
što  kvalitetnije  funkcionirao.  Sva  pobrojana  nastojanja  rezultiraju  time  da,  prema  dostupnim
zdravstvenim  pokazateljima  koji  se  odnose  na  pobol  i  mortalitet,  podaci  za  Virovitičko  podravsku
županiju ne odstupaju od prosjeka Republike Hrvatske.

Na  kraju,  želio  bih  se  zahvaliti  uredništvu  Hrvatskog  časopisa  za  javno  zdravstvo  što  svojom
koncepcijom uređivanja časopisa omogućuje svakoj županiji da se samostalno predstavi. Međusobnim
boljim upoznavanjem otvara se mogućnost suradnje s ciljem podizanja kvalitete života naših ljudi što
nam uvijek treba biti u središtu interesa. 




